
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 20
Povel

Č. 8 / 2023 12. 09. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ing. Zuzana Martynková DiS., Jan Jančík, Ivo Frič, Romana Spáčilová, Mgr. Dagmar
Žůrková, Ivana Šída, PhDr. Zdeněk Machalíček, Tomáš Havelka, Rastislav Čevora

Omluveni: Jana Michlová

Hosté: Zástupci MPO, PČR
Ing. Luňáček, odbor strategie a řízení magistrát města Olomouce

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Předseda Komise městské části č. 20 Olomouc - Povel (dále jen KMČ) svolal jednání na 18:00 hodin dne
13.9.2023, DDM, Janského 1. Komise je usnášeníschopná, nadpoloviční většina všech členů nutná pro přijetí
usnesení je 5 členů.
 
Body programu:
1. Schválení programu schůze
2. Vystoupení MPO, PČR
3. Vystoupení hostů
4. Kontrola požadavků z minulých zápisů
5. Nové požadavky
6. Obecné informace, různé
Usnesení: Program jednání je schválen dle návrhu.Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
Členové KMČ byli městkou policií ujištěni, že s příchodem nového školního roku probíhá zvýšený dohled na
území celé městské části Povel v daných hodinách (ráno při příchodu do školy) u míst, kde se hromadně
vyskytují děti a kde by mohlo docházet ke zvýšenému riziku nehody - přechody u škol, podchody u tramvajových
 zastávek, kde mohou děti, dojíždějící do škol, srazit nepozorní cyklisté a koloběžky apod. Dále bylo
projednáváno téma monitoring kontejnerových stání, kdy je potřeba zjistit aktuální situaci, týkající se umístění
nápravného opatření do další vytipované lokality.

3 Vystoupení hostů
  Ing. Martin Luňáček, pracovník odboru strategie a řízení, útvar hlavního architekta magistrátu města
Olomouce, přijal pozvání KMČ Povel k diskusi na téma parkovací politika města. Byly zodpovězeny všechny
dotazy členů KMČ s tím, že pan inženýr připomněl, že projekt se stále ještě bude vyvíjet za pochodu a v
průběhu postupného zavádění nových parkovacích pravidel na území celé Olomouce budou laděny nastavené
mechanismy tak, aby tato změna měla co největší požadovaný efekt a byl odstraněn problém nedostatků
parkovacích míst pro rezidenty města na úkor služebních automobilů atd.
 
 

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Výsadba zeleně - Předáno
Úklid u sochy Dětské hry - Před uzavřením
Úprava zeleně u sochy Jarní píseň - Před uzavřením
Výsadba stromů u dětského hřiště - Předáno
Vrácení kontejnerů na sběr oděvů - V realizaci



Ukotvení dopravní značky na křižovatce Velkomoravská - Předáno
Žádost o prověření vitality stromu - Vyřešené
Odstraní nežádoucí vzrostlé trávy mezi dlaždicemi chodníků - Předáno
Úklid veřejných prostranství - V realizaci
instalace odpadkových košů - Předáno
Oprava komunikace - Před uzavřením
Starší požadavky
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Provést úklid na vyústění ulice Polské a Velkomoravské - Vyřešené
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Úklid podchodu Fakultní nemocnice a Pionýrská - V realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Oprava silnice - Vyřešené
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Odstranění pařezů - V realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Kontrola zapravení výkopů optického vedení - V realizaci
Zápis č. 4/2023 ze dne 11. 04. 2023: Oprava spojovacího chodníku ulice Lužická 14-16 - Vyřešené
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: úklid v prostorech kontejnerových stání na celém území městské části
Povel - Vyřešené
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Instalace kamerového systému na ulici Nedvědova pěší zóna - Vyřešené
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Zajištění úpravy zeleně  ve vlastnictví soukromé osoby zasahující do
veřejných prostor. - Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 13. 06. 2023: Instalace kamerového systému na území městské části Povel u
kontejnerových stání - Před uzavřením
Zápis č. 6/2023 ze dne 13. 06. 2023: Opětovné umístění cyklostojanu u prodejny potravin Hruška - V realizaci
Zápis č. 6/2023 ze dne 13. 06. 2023: Zajištění opravy chodníků - V realizaci

5 Projednávané záležitosti
Spoluobčan LŠ, Heyrovského 37, přednesl dlouhodobý problém s množícími se potkany u bytové jednotky
Heyrovského 37. Škůdci tam hnízdí v kořenech přilehlých keřů. KMČ navrhuje tento problém vyřešit
odstraněním stávajících vzrostlých keřů a vysazením menších s menšími kořeny, které  umožní k bytovému
domu i větší propustnost světla.  Dále spoluobčan uvedl problém také s množením potkanů a vzniku černé
skládky u kontejnerového státní také u dobu Heyrovského 37. Byl vznesen dotaz, zda se neplánuje revitalizace
tohoto kontejnerového státní, která by mohla problém snad vyřešit. KMČ tuto informaci bude zjišťovat.
 
Členové komise také dále řešili projekty, které se pro občany městké části Povel budou realizovat ještě v tomto
roce.
 

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl
Žádost o vyjádření k prodeji částí pozemků parc. č. 459/8 o výměře 600 m2 a parc. č. 459/14 o výměře 30 m2.
KMČ o tomto hlasovala.
Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1
Členové komise souhlasí s prodejem. 

7 Nové požadavky

1 Oprava chodníku za Zenitem ul. Kpt. Jaroše

Dle předchozí domluvy s panem Šulcem a Čechem KMČ žádá o opravu chodníku za Zenitem ul. Kpt. Jaroše.
Tuto opravu bude KMČ financovat částečně z prostředků určených na opravu chodníků, část z provozních
prostředků a část z prostředků na estetizaci, tak jak se členové KMČ dohodli a bylo odsouhlaseno s pí
Horňákovou.

Děkuji  

2 Doplnění odpadkového koše

V ulici Janského žádáme o doplnění odpadkového koše u lékárny (odpadkový koš na boku lékárny Janského na
schodech).

3 Údržba zeleně ulice Heleny Malířové

U bytového domu na ulici Heleny Malířové č.p. 4 uhynul keř hlohu, prosíme odstranit a keř nahradit.

4 Údržba zeleně ulice Lužická

Na Lužické ulici u místního hřiště uschla borovice. KMČ žádá o skácení uhynulého stromu, potažmo vysadit za
něj náhradu.



5 Údržba zeleně ulice Lužická Monte školka

U vchodu do Monte školky u plotu směr k ulici Nešporova jsou dvě uschlé Borovice. KMČ žádá o skácení
uhynulých stromů, potažmo vysadit za ně náhradu.

6 Prověřit dodržování  plánu svoz odpadů  na území celé městské části Povel

Na základě pozorování  člena KMČ bylo zjištěno, že nebyly v následujících termínech vyvezeny kontejnery dle
uvedeného rozpisu:

14.8. až 18.8. plasty,

5.9. papír,

8.9. plasty.

Žádáme o prověření a zpětné vazby a sjednání nápravy.

7 Blokové čistění parkoviště před Nešporova  č. 4 a č. 6

Již dva roky nebylo provedeno blokové čistění parkoviště před Nešporova 4 a 6. Nebyla zde ani umístěna
značka s oznámením o blokovém čištění. Žádáme o sjednání nápravy.

8 Výměna poklopů  kanálů/ úprava povrchů

Výměna poklopů  kanálů nebo vhodná povrchová úprava pro zvýšení bezpečnosti pohybu po komunikaci, kde
se kanály nacházejí - na území celé městské části Povel.
V příloze dokládáme o jaký typ poklopů kanálů se jedná, který by bylo potřeba upravit. Uvádíme poklopy, na
které jsme přišli namátkou. Žádáme o prověření, kde všude na Povelu se tyto méně bezpečné poklopy
nacházejí a žádáme o sjednání nápravy. Bližší specifikace je uvedena v příloze.

9 Snížení nejvyšší dovolené rychlosti ulice Brněnská ze 70 km/h na 50 km/h

Stávající úprava umožňuje jízdu rychlostí 70 km/h v úseku dlouhém cca 500 metrů.
Výhody současného stavu: pouze pro motoristy, kdy řidič může ušetřit maximálně 10 s, to je matematicky,
reálně méně, pokud dodržuje předpisy. Méně také proto, že hustota dopravy to neumožní.
Nevýhody: Vyšší emise (hluk, škodlivé plyny, prach), vyšší riziko nehod a nehod se závažnějšími následky.
Kolem cesty jsou frekventované zastávky veřejné hromadné dopravy, přičemž čekající osoby často silně
negativně vnímají rychle jedoucí vozidla v oprávněné obavě z rizika nehody. Po obou stranách ulice se nachází
bytové domy, jejichž obyvatelé jsou zasaženi zvýšenou hlučností, ta by se po snížení rychlosti provozu citelně
snížila. Na základě těchto argumentů KMČ žádá o snížení nejvyšší dovolené rychlosti ulice Brněnská ze 70
km/h na 50 km/h.

10 Vybudování pískoviště na ulici Kischova

KMČ žádá o vybudování pískoviště na ulici Kischova v lokalitě, která je upřesněna v příloze. Tento projekt již byl
dříve konzultován s Ing. Štěpánkovou, která zpracovala i prvotní kalkulaci nákladů na vybudování.  Prosíme o
realizaci tohoto projektu včetně výsadby živého plotu s opěrnou konstrukcí (plotem) a brankou. Projekt prosím
realizovat z prostředků KMČ na estetizaci. 

11 -	Doplnění označení pro cyklisty/koloběžky u podchodů na ulici Fakultní nemocnice a Pionýrská.

KMČ žádá o umístění vhodného označení na obou koncích obou podchodů pro cyklisty/ koloběžky kde bude
výrazně označeno, aby sesedli z kola/koloběžky.  
O toto označení žádáme z důvodu nárůstu nehod a ohrožování chodců těmito dopravními prostředky, užívaných
v podchodech. Po opravách podchodů (potažmo ihned) žádáme také o umístění sdělení, že prostor je
monitorován kamerovým systémem(i kdyby se jednalo jen o maketu, ale preferujeme kamery). Toto sdělení by
určitě cyklisty a koloběžky více motivovalo k tomu, aby respektovali, že v podchodu nelze projíždět na těchto
dopravních prostředcích. 

8 Obecné informace
Jednání skončilo v 19:40 hodin. Příští jednání KMČ proběhne v 18.00 dne 10. 10. 2023 v DDM.



III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 8 / 2023

Datum schválení zápisu: 15. 09. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ing. Zuzana Martynková DiS.

Zapsal/a:
Ing. Zuzana Martynková DiS.

Ověřil/a:
Jan Jančík


